



IMS LUXEMBOURG
Inspiring More Sustainability

Luxembourg, 14 May 2020

IMS walks the talk - A collaborative duo at the head of IMS Luxembourg

Having experienced sustained development in recent years and line with the association's values of sharing, collaboration, and responsibility, IMS Luxembourg has created the position of Deputy Director, which has been entrusted to Sophie Öberg.

With a stable and equal board of directors, chaired since its creation by Christian Scharff, the IMS network has been managed daily by Nancy Thomas for almost ten years. Over the years, she has helped it to grow and has innovated through projects that bring together organizations and stakeholders while maintaining the association's primary objective: accompanying its member organizations towards more sustainable economic and societal models.

Today, the team is made up of 15 employees and works daily with the 160 member organizations to steer initiatives based on the three pillars of action "People," "Planet," and "Prosperity," which are fundamental to corporate social responsibility. To accompany the association in its development, the position of Deputy Director has been created. From today on, it is entrusted to Sophie Öberg, who joined the team last October to take care of the various waste reduction projects. With degrees in history, political science, and communication, Sophie Öberg has worked in the industrial, creative, and consulting sectors in Paris, Stockholm and Luxembourg. Throughout her career, she has held various positions of responsibility in communication, marketing, and sustainable development.

The participative and inclusive management developed by Nancy Thomas for several years will be reinforced by the collaborative management of the new pair. The follow-up of the collective will be ensured by a shared leadership on the different projects.

In this period of significant rethinking, new challenges are emerging. They underline the importance and topicality of the themes carried by IMS. The change initiated today is a further step in the association's ambition to preserve the close link with its members and thus continue to be the partner of choice for organizations in Luxembourg committed to social responsibility.

IMS – Inspiring More Sustainability

Luxembourg's leading network for Corporate Responsibility

A catalyst for social innovation, IMS - Inspiring More Sustainability - has been the leading network of Luxembourg companies active in Corporate Social Responsibility (CSR) for over ten years. IMS' mission is to inspire responsible strategies and practices among national economic actors.

IMS Luxembourg supports its members through collaborative and federating projects by promoting dialogue with stakeholders (private, public, associative). To do this, IMS provides expertise (publications), concrete solutions, awareness, and information (campaigns, forums, training, clubs, workshops...).

This network represents 16% of Luxembourg's payroll and is the national representative of the European organization CSR Europe. IMS is an independent, non-political, and non-profit organization.

Press contact : Amélie Jeannesson / amelie.jeannesson@imslux.lu / Tel : +352 26 25 80 13

PRESS RELEASE



IMS LUXEMBOURG
Inspiring More Sustainability

Luxembourg, le 14 mai 2020

IMS walks the talk – Un binôme collaboratif à la tête d'IMS Luxembourg

Connaissant un développement soutenu ces dernières années et en adéquation avec les valeurs de partage, de collaboration et de responsabilité de l'association, IMS Luxembourg crée la fonction de Deputy Director, confiée à partir de ce jour à Sophie Öberg.

Fort d'un conseil d'administration stable et paritaire, présidé depuis sa création par Christian Scharff, le réseau IMS est géré au quotidien par Nancy Thomas depuis près de 10 ans. Au fil des années, elle l'a fait grandir, a innové au travers de projets fédérant organisations et parties prenantes tout en conservant l'objectif premier de l'association : celui d'accompagner ses organisations membres vers des modèles économiques et sociétaux plus durables.

Aujourd'hui composée de 15 salariés, l'équipe œuvre quotidiennement auprès des 160 organisations membres au pilotage d'initiatives axées autour des trois piliers d'action « People », « Planet » et « Prosperity », fondamentaux de la responsabilité sociétale des entreprises. Afin d'accompagner l'association dans son développement, la fonction de Deputy Director est créée. Elle est confiée à partir de ce jour à Sophie Öberg, qui avait rejoint l'équipe en octobre dernier pour s'occuper des différents projets de réduction des déchets. Formée en histoire, sciences politiques et communication, Sophie Öberg a travaillé dans les secteurs de l'industrie, de la création et du conseil à Paris, Stockholm et Luxembourg. Tout au long de son parcours, elle a occupé diverses fonctions à responsabilités dans la communication, le marketing et le développement durable.

Le management participatif et inclusif développé depuis plusieurs années par Nancy Thomas sera renforcé par la gestion collaborative du nouveau binôme. Le suivi du collectif sera ainsi assuré par un leadership partagé sur les différents projets.

En cette période de remise en perspective significative, de nouveaux défis se font jour. Ils soulignent l'importance et l'actualité des thématiques portées par IMS. Le changement initié aujourd'hui est un pas de plus dans l'ambition de l'association de préserver le lien de proximité avec ses membres et de continuer ainsi à être le partenaire de choix des organisations au Luxembourg engagées en matière de responsabilité sociétale.

IMS – Inspiring More Sustainability

Réseau leader des acteurs de la RSE au Luxembourg

Catalyseur d'innovation sociale, IMS - Inspiring More Sustainability - est depuis plus de 10 ans le réseau leader des entreprises luxembourgeoises actives en matière de Responsabilité Sociétale des Entreprises (RSE). La mission d'IMS est d'inspirer des stratégies et pratiques responsables auprès des acteurs économiques nationaux.

IMS Luxembourg accompagne ses membres au travers de projets collaboratifs et fédérateurs en favorisant le dialogue avec les parties prenantes (privées, publiques, associatives). Pour se faire, IMS apporte expertise (publications), solutions concrètes, sensibilisation et information (campagnes, Forum, formations, club, ateliers...).

Ce réseau représente 16 % de la masse salariale luxembourgeoise et est le représentant national de l'organisation européenne CSR Europe. IMS est une asbl indépendante, apolitique et reconnue d'utilité publique.

Contact presse : Amélie Jeannesson / amelie.jeannesson@imslux.lu / Tel : +352 26 25 80 13